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PORZĄDEK OBRAD: 

 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Informacje zespołu dziekańskiego i sprawozdanie z posiedzeń Senatu UW z 14.12.2022 

r. i 18.01.2023 r. (ref. prof. dr hab. Maciej Jędrusik). 
3. Sprawy osobowe (ref. dr hab. Sylwia Kulczyk, prof. ucz.). 
3.1. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia konkursu na stanowisko 

starszego asystenta (w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w 
Katedrze Geografii Miast i Planowania Przestrzennego, na cały etat na czas 
określony od 1.10.2023 r. do 30.06.2025 r. 

3.2. Uchwała dotycząca wyrażenia opinii w sprawie powołania komisji do 
przeprowadzenia konkursu na stanowisko starszego asystenta (w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii Miast  
Planowania Przestrzennego na cały etat na czas określony od 1.10.2023 r. do 
30.06.2025 r. 

3.3. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia konkursu na stanowisko 
starszego asystenta (w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w 
Katedrze Geografii Regionalnej i Politycznej, na cały etat na czas nieokreślony od 
1.10.2023 r.  

3.4. Uchwała dotycząca wyrażenia opinii w sprawie powołania komisji do 
przeprowadzenia konkursu na stanowisko starszego asystenta (w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii Regionalnej 
i Politycznej na cały etat na czas nieokreślony od 1.10.2023 r.  

3.5. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej powołania komisji ds. zatrudnienia dr 
Karoliny Wereszczyńskiej na stanowisko starszego asystenta w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych w trybie awansu wewnętrznego na WGSR w 
Katedrze Geomatyki i Systemów Informacyjnych.  

4. Przyjęcie protokołu posiedzenia Rady Wydziału z 13 grudnia 2022 r. 
 

Posiedzeniu Rady Wydziału przewodniczył Dziekan – prof. dr hab. M. Jędrusik.  
Dziekan powitał nowe członkinie Rady Wydziału: dr hab. M. Derek i dr hab. I. 

Gołębiowską. W głosowaniach elektronicznych, z powodu opóźnienia w nadaniu uprawnień w 
systemie „Ankieter”, nie brały One udziału. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik podał do wiadomości, że dr hab. D. Mantey, prof. ucz. została 
zatrudniona na stanowisku profesora uczelni. 

W ramach prezentacji nowości wydawniczych Dziekan przedstawił: 
- książkę pt.: „Routledge Handbook of Borders and Tourism”, w której znajduje się rozdział 
współautorstwa dr hab. K. Szmigiel-Rawskiej, prof. ucz. pt.: „Aurea Mediocritas Cross-border 
Cooperation between Materiality and Relationality” (Routledge, Londyn 2022);  
- publikację pt.: „Serock i okolice z dziejów dawnych i najnowszych”, w której zamieszczone 
są dwa rozdziały autorstwa dr. hab. A. Magnuszewskiego, prof. ucz. (Serock 2022) oraz  



- artykuł dr hab. U. Somorowskiej, prof. ucz. pt.: „Warming Air Temperature Impacts Snowfall 
Patterns and Increases Cold-Season Baseflow in the Liwiec River Basin (Poland) of the 
Central European Lowland” (Resources 2023, no. 2, 18). 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik przekazał podziękowania od organizatorów Festiwalu Nauki 
dla pracowników WGSR za udział w tegorocznej edycji wydarzenia. Szczególne 
podziękowania organizatorzy złożyli dr. W. Pokojskiemu za udział i zaangażowanie w 
organizację Festiwalu. Dziekan pogratulował wyróżnienia i podziękował dr. W. Pokojskiemu 
za zaangażowanie w działalność popularyzującą naukę. 
  
Ad 1. 

 
W związku z brakiem uwag do przedstawionego porządku obrad, prof. dr hab. M. 

Jędrusik zgłosił wniosek o jego przyjęcie oraz poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” 
głosowania w tej sprawie. 

W głosowaniu jawnym, w którym wzięły udział 44 osoby z 56 uprawnionych do 
głosowania, Rada Wydziału większością głosów (tak – 43; nie – 0; wstrzymuję się – 0; brak 
odpowiedzi - 1) przyjęła zaproponowany porządek obrad. 
 
Ad 2. 
 

Prof. dr hab. M. Jędrusik podał do wiadomości, że Komitet Nauk Geograficznych 
przyznał prof. dr. hab. Florianowi Plitowi Medal im. W. Pola. Przypomniał, że jest to najwyższe 
odznaczenie geograficzne w Polsce. Dziekan pogratulował wyróżnienia. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poinformował, że w terminie 1-2.06.2023 r. w Poznaniu 
odbędzie się Kongres Geografii Polskiej. Dodał, że WGSR został zgłoszona sesja referatowa 
pt.: „Niepewność w kartografii”. Zachęcał do zgłaszania referatów i reprezentowania WGSR w 
czasie tego wydarzenia. 

Dziekan przedstawił sprawozdania z posiedzeń Senatu UW. 
W trakcie posiedzenia w dniu 14.12.2022 r. Rektor UW podał do wiadomości, że 

premier Mateusz Morawiecki przyznał 10 mln zł dofinansowania na dokończenie remontu 
Pałacu Kazimierzowskiego. 

Prorektor S. Grucza przekazał, że w czterech jednostkach UW wprowadzono 
elektroniczny obieg faktur. Do wakacji we wszystkich jednostkach uczelni zostanie 
zastosowany taki sposób obiegu dokumentów finansowych. 

22 listopada 2022 r. Uniwersytet Warszawski ponownie otrzymał istotne przy ocenie 
jakości uczelni wyróżnienie HR Excellence in Research przyznawane przez Komisję 
Europejską.  

Prorektor E. Krogulec przedstawiła informacje o stanie realizacji Programu 
Wieloletniego. Obecnie trwają prace dotyczące budowy budynku Wydziału Psychologii na 
Kampusie Ochota, budowy domu studenckiego na Kampusie Służewiec, modernizacji 
budynku na Górnym Dziedzińcu na Kampusie Głównym, przebudowy budynku 
Porektorskiego, przebudowy poddasza Pałacu Kazimierzowskiego, budowy budynku 
naukowo-dydaktycznego przy ul. Bednarskiej, przebudowy budynku przy ul. Żwirki i Wigury 
93. Zakończono remont podziemia BUW, przebudowę budynku przy Al. Ujazdowskich 4, 
rozbudowę domu studenckiego na Kampusie Służewiec oraz budowę budynku Lingwistyki 
Stosowanej i Neofilologii przy ul. Dobrej 55. 

Prorektor Z. Lalak zakomunikował, że ogłoszono wyniki konkursów Narodowego 
Centrum Nauki: w konkursie OPUS 23 26 projektów z Uniwersytetu Warszawskiego uzyskało 



finansowanie (najwięcej z Wydziału Biologii), w konkursie PRELUDIUM 21 finansowanie 
uzyskało 38 osób (w tym po sześć z Wydziału Matematyki, Informatyki i Mechaniki oraz 
Wydziału Fizyki),  w konkursie POLONEZ BIS 2 zostały nagrodzone 3 osoby. Prorektor dodał, 
że osiągnięcia Uniwersytetu Warszawskiego stanowią dobry wynik w porównaniu z innymi 
uczelniami. 

Prorektor S. Żółtek poinformował, że na 25 stycznia 2023 r. zaplanowano organizację 
dodatkowego posiedzenia Senatu UW, które będzie poświęcone diagnozie sytuacji związanej 
z popularnością wśród kandydatów studiów II stopnia prowadzonych na Uniwersytecie 
Warszawskim.  

Podał do wiadomości, że w ramach Zintegrowanego Programu Rozwoju Uniwersytetu 
Warszawskiego uruchomiono kolejną edycję Programu „Studenci dla Otoczenia”. 

W trakcie obrad odbyła się dyskusja w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej trybu, zasad 
i kryteriów oceny okresowej nauczycieli akademickich. Uchwałę w tej sprawie Senatorowie 
podjęli na kolejnym posiedzeniu 18.01.2023 r. 

Ponadto Senatorowie wyrazili pozytywną opinię w sprawie zatrudnienia 11 osób, w tym 
dr hab. D. Mantey, prof. ucz. na stanowisku profesora uczelni. Podjęli także kilka uchwał w 
sprawie programów studiów, w tym studiów podyplomowych. 

Senat 18.01.2023 r. rozpoczął się od wyjaśnień Rektora dotyczących wykładu dr Hanny 
Machińskiej. Dziekan przypomniał, że początkowo Rektor UW zdecydował o odwołaniu 
wykładu, który ostatecznie odbył się w zapowiedzianym terminie. Prof. dr hab. M. Jędrusik 
przekazał słowa Rektora, że o wydarzeniu, na które zapraszającym był Rektor UW, 
Magnificencja nie był poinformowany. Rektor UW przypomniał, że organizacja takich 
wykładów wymaga stosowania odpowiednich procedur, w tym poinformowania Rektora o 
zaplanowanym wydarzeniu. 

Ministerstwo Edukacji i Nauki rozpatrzyło odwołania od wyników ewaluacji. Na 
Uniwersytecie Warszawskim zmianę kategorii z B+ na A uzyskały dyscypliny: nauki prawne, 
pedagogika, nauki o zarządzaniu i jakości, nauki o sztuce. Obecnie na UW większość 
dyscyplin ma kategorię A lub A+, jedynie cztery dyscypliny kategorię B+. 

Władze rektorskie podały do wiadomości, że ustawowo podniesione zostało 
uposażenie profesora i stanowiska, na których wysokość wynagrodzenia powiązana jest z 
wysokością uposażenia profesora, automatycznie będą wyżej wynagradzane. 

Prorektor Z. Lalak apelował o korzystanie przez doktorantów ze wsparcia oferowanego 
w programie IDUB, który proponuje wiele konkursów dla tej grupy osób. 

Prorektor S. Żółtek podał do wiadomości, że od października prawdopodobnie zostanie 
uruchomiony pierwszy nabór na studia na kierunku lekarskim. Ostateczna decyzja zależy od 
zgody Ministerstwa Zdrowia. Dziekan przypomniał, że Uniwersytet Warszawski w zakresie 
kształcenia praktycznego na kierunku lekarskim ma podpisane umowy o współpracy m. in. z 
Wojskowym Instytutem Medycznym i Szpitalem Południowym. 

Władze rektorskie poinformowały o utworzeniu kilku programów stypendialnych dla 
studentów. 

Odnosząc się do działań dotyczących zwiększenia popularności studiów II stopnia, 
prof. dr hab. M. Jędrusik podkreślił, że sposobem na rozwijanie studiów magisterskich nie 
może być zmniejszanie liczebności grup. Zaznaczył, że wysokość przyznawanego jednostkom 
finansowania nie zależy od liczby grup, ale od liczby studentów. Zaapelował, aby zachęcać 
studentów studiów licencjackich do podejmowania nauki na studiach magisterskich. 

Dr S. Dudek-Mańkowska podała do wiadomości, że kategoria A, którą uzyskały 
dyscypliny prowadzone na WGSR, obecnie nie przekłada się na budżet Wydziału. 
Przypomniała, że część badawcza stanowi niewielki udział w algorytmie finansowym i jedynie 



zmiana algorytmu może spowodować większe znaczenie składowej naukowej, a tym samym 
kategorii uzyskanej w ewaluacji dla wysokości przyznawanego finansowania. Zgodnie z 
zasadami algorytmu, sytuacja finansowa zależy w znacznym stopniu od liczby studentów. 
Prodziekan podkreśliła, że konieczne są działania zmierzające do zwiększenia liczby 
studentów, też studentów z zagranicy, ponieważ przy obecnym algorytmie oznacza to większe 
finansowanie.  

Dr S. Dudek-Mańkowska zapowiedziała, że nastąpią zmiany w obciążeniach 
dydaktycznych, to znaczy nadwyżki w pensum przekierowywane będą na osoby, które mają 
liczbę godzin dydaktycznych niewystarczającą do osiągnięcia wymaganego pensum. Zwróciła 
uwagę, że biorąc pod uwagę liczbę zajęć poszczególnych nauczycieli akademickich na 
Wydziale, w większości przypadków zapowiedziane zmiany będą odciążały pracowników. 
Tylko nieliczni będą mieli zwiększoną liczbę godzin dydaktycznych. Podkreśliła, że likwidacja 
nadpensum i brak możliwości tworzenia małych grup wynikają z konieczności wprowadzania 
oszczędności. 

Prodziekan poinformowała, że prowizorium na rok 2023 rok będzie opracowywane na 
bazie tej samej kwoty, którą miał Wydział do dyspozycji w zeszłym roku. W lutym na 
posiedzeniu Rady Wydziału zostanie przedstawione rozliczenie roku 2022 i prowizorium na 
rok bieżący. Dodała, że obecna sytuacja finansowa nie jest korzystna, ponieważ subwencja 
otrzymywana z centrali nie pokrywa kosztów wynagrodzeń pracowników Wydziału. Dr S. 
Dudek-Mańkowska wyjaśniła, że dotychczas na Wydziale ograniczane były niektóre wydatki 
w celu zapewnienia funduszy na finansowanie wyjazdów, badań, publikacji. Teraz nie ma już 
takich wydatków, na których byłoby można oszczędzić. Zachęcała o intensywniejsze niż 
dotychczas ubieganie się o dofinansowanie w konkursach IDUB. Zaznaczyła, że na Wydziale 
zostaną wprowadzone zmiany w zasadach finansowania działalności badawczej, przy czym 
większość pracowników ich nie odczuje, ponieważ już od dłuższego czasu na realizację badań 
uzyskują środki zewnętrzne. Wśród nowych wytycznych w „Zasadach finansowania na 
WGSR” będzie zapis mówiący, że wnioskowanie o środki z programu IDUB jest pierwszym 
wyborem. Podkreśliła, że są to pieniądze do dyspozycji pracowników UW. Prodziekan 
przypomniała, że w większości konkursów konieczny jest wkład finansowy Wydziału.  

Prodziekan przypomniała rodzaje konkursów w Programie IDUB. Podkreśliła, że został 
otwarty nabór do drugiej edycji konkursu „Kompleksowy program wsparcia dla doktorantów”, 
ponadto dostępne są inne konkursy wspierające działalność doktorantów. Dodała, że 
pracownicy w konkursach IDUB mogą uczestniczyć dwa razy w roku, a doktoranci jeden raz. 
Zachęcała do sprawdzania strony Programu IDUB i korzystania z proponowanych tam 
możliwości. 

Poinformowała, że na WGSR jest przygotowywany wniosek w ramach „Funduszu 
odnawiania i rozwoju infrastruktury badawczej”. Ponadto Wydział współpracuje z innymi 
jednostkami w zakresie wnioskowania o środki na uruchomienie nowych kierunków studiów II 
stopnia w Priorytetowych Obszarach Badawczych.  

Dr S. Dudek-Mańkowska podała do wiadomości, że została ogłoszona kolejna edycja 
konkursu Przedsiębiorca Roku Uniwersytetu Warszawskiego 

Poinformowała, że wkrótce zostanie uruchomiony nowy Rektorski Fundusz 
Stypendialny dla najlepszych studentów I roku: olimpijczyków lub sportowców oraz dla 
najlepszych doktorantów I roku (dla 20% z najwyższymi wynikami w danej dyscyplinie 
uzyskanymi w trakcie rekrutacji do szkół doktorskich). 

Prodziekan powiadomiła, że Narodowa Agencja Wymiany Akademickiej przyznała 
Uniwersytetowi Warszawskiemu 760 tys. złotych na współpracę Sojuszu 4EU+ z trzema 



uniwersytetami z Ukrainy. Wkrótce więcej informacji zostanie zamieszczone na stronie 
Sojuszu. 

Dr S. Dudek-Mańkowska przekazała, że Rektor UW otrzymał pismo w sprawie 
ograniczenia finansowania Wirtualnej Biblioteki Nauki. Informuje ono, że MEiN nie utrzyma 
finansowania licencji na dostęp do niektórych baz danych, czasopism czy książek. Trwają 
działania zmierzające do uzyskania finansowania dostępu do tych kolekcji elektronicznych z 
innych źródeł. Na stronie BUW zamieszczone są szczegółowe informacje na ten temat. 

Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zachęcała do korzystania z urlopów wypoczynkowych w 
czasie ferii międzysemestralnych. Dodała, że wkrótce zostanie wdrożony elektroniczny system 
składania wniosków urlopowych. Do tego czasu obowiązuje dotychczasowa procedura. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska poinformowała, że odbyło się spotkanie Prorektora S. 
Żółtka z KJD dotyczące rekrutacji na studia II stopnia. Opublikowano „Raport przejścia między 
etapami edukacyjnymi”, który będzie dostępny po najbliższym posiedzeniu Senatu UW. 

Prodziekan podkreśliła, że władze rektorskie są zaniepokojone sytuacją na studiach II 
stopnia. Na początku grudnia wśród studentów III roku studiów I stopnia na UW została 
przeprowadzona ankieta. Wzięło w niej udział 20% uprawnionych studentów, w tym liczna 
grupa studentów z WGSR. Z badania wynika, że w ostatnich trzech latach 61% studentów 
studiów II stopnia byli to absolwenci studiów I stopnia na UW. Na I roku studiów licencjackich 
75% studentów deklaruje, że będą kontynuować kształcenie na studiach licencjackich, później 
ten odsetek maleje. Z ankiety wynika, że 55% studentów studiów licencjackich pracuje. 

Spadek liczby studiujących wiąże się ze zmianami na rynku pracy. Nastąpiła zmiana w 
postrzeganiu wykształcenia licencjackiego, które obecnie jest powszechnie postrzegane jako 
studia wyższe. Pracodawcy nie są zainteresowani, aby pracownicy po studiach licencjackich 
kontynuowali naukę na studiach magisterskich. Preferują wysłanie pracownika na kursy, które 
przygotują go do pracy w danej firmie.  

Prodziekan przypomniała, że początkowo, po wprowadzeniu studiów licencjackich 
większość kierunków na studiach II stopnia była kontynuacją studiów I stopnia, a nie wszystkim 
studentom takie pogłębienie wiedzy jest potrzebne. Później na Uniwersytecie miała miejsce 
próba wprowadzenia studiów dających konkretne umiejętności. Jednak pracodawcy nie byli 
zainteresowani absolwentami takich studiów, woleli sami dokształcać pracowników. 
Sugerowali, aby kształcenie na UW prowadzone było nie w wąskich specjalizacjach, ale w 
szerokim zakresie tematycznym, aby absolwenci posiadali na przykład umiejętność pracy w 
zespole. Pracodawcy, z którymi UW ma kontakty podkreślali, że oczekują od absolwentów UW 
uniwersalnego wykształcenia, że cenią profil ogólnoakademicki większości kierunków. 
Prodziekan zwróciła uwagę, że specjalnością o takich cechach jest prowadzona na WGSR 
Hydroklimatologia. 

W trakcie dyskusji Prorektora z KJD uznano, że nie ma możliwości wypracowania 
wspólnej wizji reformy dla wszystkich kierunków studiów II stopnia na UW. Wśród propozycji 
zmian prowadzących do poprawy sytuacji były m.in. koncepcja, aby niektóre kierunki studiów 
zakończyć na I stopniu oraz stanowisko, aby studia II stopnia traktować jak studia elitarne, 
przygotowujące do pracy badawczej. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska zaznaczyła, że studia w Warszawie wiążą się dla 
studentów spoza Warszawy z dużymi wydatkami. W związku z tym, niektórzy ze studiujących 
dyscypliny społeczne kończą licencjat na UW, a potem wracają do swoich miejscowości i na 
najbliższej płatnej uczelni podejmują studia II stopnia. Koszty takiej inwestycji są niższe niż 
studia w Warszawie, a wykształcenie na UW pozwala bez problemu uzyskać stopień magistra 
na tych uczelniach. 



Prodziekan poinformowała, że w ramach programu IDUB możliwe jest uruchomienie 
studiów angielskojęzycznych I i II stopnia. Rektor UW podkreśla, że obecnie finansowanie na 
ten cel zostało przyznane na 2 lata. Jeżeli dalsze fundusze nie zostaną przekazane, być może 
będzie podjęta decyzja o częściowej odpłatności za te studia. Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska 
zwróciła uwagę, że jest to szansa dla UW ponieważ za granicą niektóre uniwersytety nie 
przyjmują studentów spoza swojego kraju.  

Zakomunikowała, że Wydział Fizyki zgłosił projekt studiów II stopnia na zasadzie 
tutoringu, gdzie 80-90% zajęć odbywałoby się w ramach indywidualnej współpracy z opiekun 

Prodziekan poruszyła kwestię uelastycznienia programów studiów. Przypomniała, że 
przeprowadzenie zmian w programie trwa około 1,5 roku. Dodała, że na kierunkach 
prowadzonych na WGSR grupa przedmiotów do wyboru obejmuje od 24 do 32 ECTS. Pozwala 
to oferować różne warianty zajęć w ramach specjalności.  

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska przekazała, że dr hab. A. Magnuszewski, prof. ucz. złożył 
propozycję specjalistycznych studiów podyplomowych. Dodała, że jest to kolejna możliwość 
zwiększenia liczby studentów. 

Prodziekan poinformowała, że w bieżącym roku akademickim w skali Uniwersytetu 
około 100 kandydatów na studia II stopnia nie zdążyło się zarejestrować. Zaapelowała, aby 
pracownicy przypominali studentom III roku studiów licencjackich, że na studia II stopnia 
można się zarejestrować bez zdanego egzaminu dyplomowego. Dodała, że ze swojej strony 
zorganizuje spotkanie ze studentami III roku w celu omówienia zasad rekrutacji na studia 
magisterskie. 

Na zebraniu Prorektora z KJD przedstawiono nową inicjatywę rekrutacji 
rozpoczynającej się w semestrze zimowym na studia w semestrze letnim. Daje ona szansę 
podjęcia studiów II stopnia osobom, które chciałyby przemyśleć dalszą ścieżkę nauki oraz tym, 
które nie zdały egzaminu dyplomowego w terminie. Rekrutacja, która już została uruchomiona, 
cieszy się dużym powodzeniem. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska podała do wiadomości, że na WGSR 80% studentów po 
ukończeniu studiów I stopnia przechodzi na studia II stopnia. Obecnie na III roku studiów 
licencjackich na kierunku geografia jest 55 studentów, na kierunku gospodarka przestrzenna 
45 studentów. Jeśli 80% z nich podejmie studia magisterskie, byłoby to odpowiednio 44 i 36 
studentów. Prodziekan dodała, że część osób przyjmowanych na studia II stopnia kończy 
kierunki studiów I stopnia spoza oferty WGSR, jednak z tej grupy wielu nie kończy studiów 
magisterskich. Zakomunikowała, że na studiach magisterskich w tym roku akademickim nie 
zostały wypełnione limity miejsc: na geografii limit wynosi 72 miejsca, na gospodarce 
przestrzennej 65 miejsc; na geografię przyjęte zostały 64 osoby, na gospodarkę przestrzenną 
42 osoby.  

Prodziekan stwierdziła, że UW nie zamierza zwalniać pracowników dlatego, że mają 
kłopoty z realizacją pełnego pensum, jednak w ramach jednostek nie będą tolerowane duże 
liczby nadgodzin u jednych pracowników przy braku wypełnienia pensum przez innych 
dydaktyków. Uprzedziła, że będzie miała miejsce modyfikacja planowania pensum. Będzie się 
ono odbywało na poziomie katedr. W lutym przedstawione zostaną szczegóły tych rozwiązań. 
Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska zwróciła się z prośbą do kierowników katedr o zaplanowanie 
zebrań tak, aby uwzględnić w każdym semestrze spotkania na temat planowania pensum w 
jednostce. Zapowiedziała, że pracownikom, którzy będą mieli niewystarczającą liczbę godzin 
dydaktycznych, będą przekazywane na piśmie propozycje zajęć do poprowadzenia. 

Prodziekan przekazała, że decyzją Rektora tutoring na MISMAP wliczany będzie do 
zajęć regularnych. 



Poinformowała, że na początku semestru letniego będzie miało miejsce posiedzenie 
Rady Dydaktycznej oraz spotkania Prodziekan z kierownikami katedr, zakładów, specjalności. 
Zebrania te będą poświęcone sprawie studiów II stopnia w następnym roku akademickim, na 
których prawdopodobnie nie zostaną uruchomione wszystkie specjalności  

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska, w związku ze zbliżającą się sesją zwróciła uwagę na 
konieczność terminowego wpisywania zaliczeń. Zaapelowała o sprawdzanie protokołów przed 
ich zamknięciem. Poprosiła o przypominanie studentom o wypełnieniu ankiet na temat zajęć, 
w których uczestniczyli. 

Prodziekan poinformowała, że odbędzie się spotkanie w sprawie praktyk, na którym 
poruszone będą sprawy terminów praktyk, ich kosztów i przetargów z nimi związanych. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska zapowiedziała, że na dysku Google zostanie 
zamieszczona tabela tematów prac dyplomowych realizowanych w katedrach z prośbą o 
wpisywanie tematów do połowy marca. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik uzupełnił, że na ostatnim posiedzeniu Senatu zostały 
pozytywnie zaopiniowane programy szkół doktorskich na UW. 

Dodał, że co prawda zwolnień z powodu mniejszej liczby studentów nie będzie, ale 
trwałe duże niedopensum będzie skutkowało negatywną oceną nauczyciela akademickiego, a 
ocena negatywna prowadzi do rozwiązania stosunku pracy. 

Dziekan poinformował, że prof. dr hab. M. Solarz został powołany na członka Rady 
Muzeum Ziemi Błońskiej w Błoniu na obecną kadencję do 31 grudnia 2026 roku. Członkowie 
Rady Wydziału pogratulowali powołania. 

Mgr J. Skrzypczuk ponowił prośbę Prodziekan ds. Studenckich, aby przed końcem 
aktywności protokołów wpisać do nich oceny. Prosił o weryfikację harmonogramu sesji, o 
sprawdzenie czy nie ma pomyłek w terminach egzaminów. Również poprosił o sprawdzenie 
planu zajęć na przyszły semestr. Zwrócił się z prośbą o zgłaszanie pomyłek do dziekanatu. 

Przypomniał, że ankiety studenckie są elementem oceny pracowników. Zwrócił się do 
przedstawicieli studentów z prośbą o zaapelowanie do kolegów o wypełnianie ankiet, także na 
temat zajęć, które zakończyły się po połowie semestru. 

Kierownik Dziekanatu zwrócił uwagę, że w ubiegłym roku akademickim na studiach II 
stopnia na 80% skreślonych studentów na kierunku geografia ukończyło inne studia I stopnia 
niż geografia. Na kierunku gospodarka przestrzenna ponad 50% osób skreślonych nie 
ukończyło studiów licencjackich na tym kierunku. Wyraził opinię, że jeżeli powodem skreśleń 
w takich przypadkach byłby zbyt wysoki poziom studiów magisterskich, można pomyśleć o 
wprowadzeniu zajęć wyrównujących poziom. 

Mgr K. Rucińska zakomunikowała, że zostanie wprowadzony elektroniczny obieg 
wniosków urlopowych. W systemie będzie można składać wnioski o urlop wypoczynkowy, 
urlop „na żądanie”, okolicznościowy i o zwolnienie – opiekę nad dzieckiem. Być może również 
będzie możliwe wprowadzenie planowania urlopów w systemie elektronicznym. W 
najbliższych dniach zostaną przekazane wytyczne na ten temat. Pani A. Marchwińska-
Sławińska będzie służyła pomocą w obsłudze systemu. 

Dr hab. A. Gendźwiłł, prof. ucz. odniósł się do informacji na temat odwołania wykładu 
dr H. Machińskiej. Poinformował, że był w grupie inicjatorów listu w tej sprawie. Dodał, że była 
to inicjatywa osób zaniepokojonych zaistniałą sytuacją, a wśród podpisanych nie ma osób, 
które w poprzedniej kadencji były we władzach UW.  
 
Ad. 3.1. 
 



Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z prośbą o wyrażenie 
opinii dotyczącej ogłoszenia konkursu na stanowisko starszego asystenta w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych na WGSR w Katedrze Geografii Miast i Planowania 
Przestrzennego, na cały etat na czas określony od 1.10.2023 r. do 30.06.2025 r. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabieranie głosu w dyskusji w procedowanej 
sprawie. Członkowie Rady Wydziału nie zgłosili uwag. 

Dziekan poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” tajnego głosowania nad 
zgłoszonym wnioskiem. 

W tajnym głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych uczestniczyły 43 osoby, 
Rada Wydziału większością głosów (tak – 38; nie – 3; wstrzymuję się – 2) wyraziła pozytywną 
opinię w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko starszego asystenta w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych na WGSR w Katedrze Geografii Miast i Planowania 
Przestrzennego, na cały etat na czas określony od 1.10.2023 r. do 30.06.2025 r. 

(załącznik nr 1 – Uchwała nr 1/2023) 
 
Ad 3.2. 
 
  Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z prośbą o wyrażenie 
opinii dotyczącej powołania komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko starszego 
asystenta (w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii 
Miast i Planowania Przestrzennego, na pełny etat na czas określony od 1.10.2023 r. do 
30.06.2025 r.  

Prodziekan zaproponowała następujący skład komisji: 
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski - przewodniczący,  
2. dr hab. Katarzyna Podhorodecka, 
3. dr hab. Dorota Mantey, prof. ucz., 
4. dr hab. Jakub Zajączkowski (WNPiSM UW).  

Dodała, że w skład komisji wejdzie ponadto jedna osoba wskazana przez Radę 
Dyscypliny Geografia Społeczno-Ekonomiczna i Gospodarka Przestrzenna. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabieranie głosu w dyskusji w procedowanej 
sprawie. Członkowie Rady Wydziału nie zgłosili uwag. 

Dziekan poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” tajnego głosowania nad 
zgłoszonym wnioskiem. 
  W tajnym głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych uczestniczyły 43 osoby, 
Rada Wydziału wyraziła pozytywną opinię w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko starszego asystenta (w grupie pracowników badawczo-
dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii Miast i Planowania Przestrzennego w 
następującym składzie:  

tak  nie  wstrzymuję się      głos nieważny 
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski 38 0  4  1 
2. dr Katarzyna Podhorodecka 40 3  0  0 
3. dr hab. Dorota Mantey, prof. ucz. 41 0  2  0 
4. dr hab. Jakub Zajączkowski 38 2  2  1  

(załącznik nr 2 – Uchwała nr 2/2023) 
 
Ad. 3.3. 
 



Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z prośbą o wyrażenie 
opinii w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko starszego asystenta w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych na WGSR w Katedrze Geografii Regionalnej i 
Politycznej na pełny etat na czas nieokreślony od 1.10.2023 r. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabieranie głosu w dyskusji w procedowanej 
sprawie. Członkowie Rady Wydziału nie zgłosili uwag. 

Dziekan poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” tajnego głosowania nad 
zgłoszonym wnioskiem. 

W tajnym głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych uczestniczyły 42 osoby, 
Rada Wydziału większością głosów (tak – 36; nie – 5; wstrzymuję się – 1) wyraziła pozytywną 
opinię w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko starszego asystenta w grupie 
pracowników badawczo-dydaktycznych na WGSR w Katedrze Geografii Miast i Planowania 
Przestrzennego, na cały etat na czas określony od 1.10.2023 r. do 30.06.2025 r. 

(załącznik nr 3 – Uchwała nr 3/2023) 
 
Ad 3.4. 
 
  Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z prośbą o wyrażenie 
opinii dotyczącej powołania komisji do przeprowadzenia konkursu na stanowisko starszego 
asystenta w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych na WGSR w Katedrze Geografii 
Regionalnej i Politycznej na pełny etat na czas nieokreślony od 1.10.2023 r.  

Prodziekan zaproponowała następujący skład komisji: 
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski - przewodniczący,  
2. prof. dr hab. Mirosława Czerny, 
3. dr hab. Tomasz Wites, prof. ucz., 
4. dr hab. Jakub Zajączkowski (WNPiSM UW).  

Dodała, że w skład komisji wejdzie ponadto jedna osoba wskazana przez Radę 
Dyscypliny Geografia Społeczno-Ekonomiczna i Gospodarka Przestrzenna. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabieranie głosu w dyskusji w procedowanej 
sprawie. Członkowie Rady Wydziału nie zgłosili uwag. 

Dziekan poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” tajnego głosowania nad 
zgłoszonym wnioskiem. 
  W tajnym głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych uczestniczyły 43 osoby, 
Rada Wydziału wyraziła pozytywną opinię w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko starszego asystenta w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych 
na WGSR w Katedrze Geografii Regionalnej i Politycznej w następującym składzie:  

tak   nie  wstrzymuję się 
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski  36  1  6 
2. prof. dr hab. Mirosława Czerny  36  2  5 
3. dr hab. Tomasz Wites, prof. ucz.  36  2  5 
4. dr hab. Jakub Zajączkowski  35  3  5 

(załącznik nr 4 – Uchwała nr 4/2023) 
 

Ad 3.5. 
 
  Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z prośbą o wyrażenie 
opinii dotyczącej powołania komisji ds. zatrudnienia dr Karoliny Wereszczyńskiej na 
stanowisku starszego asystenta w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych w trybie 



awansu wewnętrznego na WGSR w Katedrze Geomatyki i Systemów Informacyjnych na czas 
nieokreślony.  
  Dziekan zwrócił uwagę, że głosowanie w sprawie dr K. Wereszczyńskiej dotyczy nie 
tylko awansu na stanowisko starszego asystenta, ale też przeniesienia z grupy pracowników 
dydaktycznych do grupy pracowników badawczo-dydaktycznych. 

Prodziekan zaproponowała następujący skład komisji: 
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski - przewodniczący,  
2. dr hab. Izabela Gołębiowska, 
3. dr inż. Adriana Marcinkowska-Ochtyra, 
4. dr hab. Jakub Zajączkowski (WNPiSM UW).  

Dodała, że w skład komisji wejdzie ponadto jedna osoba wskazana przez Radę 
Dyscypliny Geografia Społeczno-Ekonomiczna i Gospodarka Przestrzenna. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik poprosił o zabieranie głosu w dyskusji w procedowanej 
sprawie. Członkowie Rady Wydziału nie zgłosili uwag. 

Dziekan poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” tajnego głosowania nad 
zgłoszonym wnioskiem. 
  W tajnym głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych uczestniczyły 43 osoby, 
Rada Wydziału wyraziła pozytywną opinię w sprawie powołania komisji ds. zatrudnienia dr 
Karoliny Wereszczyńskiej na stanowisku starszego asystenta (w grupie pracowników 
badawczo-dydaktycznych) w trybie awansu wewnętrznego na WGSR w Katedrze Geomatyki 
i Systemów Informacyjnych na czas nieokreślony w następującym składzie:  

tak   nie  wstrzymuję się  
1. prof. dr hab. Jerzy Makowski   39  0  4  
2. dr hab. Izabela Gołębiowska   40  2  1  
3. dr inż. Adriana Marcinkowska-Ochtyra  36  2  5  
4. dr hab. Jakub Zajączkowski   33  3  6   

(załącznik nr 5 – Uchwała nr 5/2023) 
 
Ad 4. 
 

Prof. dr hab. M. Jędrusik zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu posiedzenia Rady 
Wydziału w dniu 13.12.2022 r. Dziekan poinformował, że dotychczas nie wpłynęły uwagi do 
protokołu.  

W związku z brakiem uwag od uczestników posiedzenia, prof. dr hab. M. Jędrusik 
poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” jawnego głosowania w sprawie zgłoszonego 
wniosku.  

W zarządzonym przez Dziekana głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych 
uczestniczyły 42 osoby, Rada Wydziału jednomyślnie (tak – 42; nie – 0; wstrzymuję się – 0) 
przyjęła protokół. 

 
Ad 5. 

Prof. dr hab. M. Solarz, przewodniczący Wydziałowej Komisji ds. Etyki Badań 
Naukowych, poinformował o zmianie sposobu procedowania spraw przez Komisję. Wyjaśnił, 
że zostanie opracowany formularz na wzór dokumentu stanowiącego element procedury w 
Rektorskiej Komisji ds. Etyki Badań Naukowych. Po złożeniu wniosku do Wydziałowej Komisji 
ds. Etyki Badań Naukowych, Komisja stwierdzi zasadność wniosku, rozpatrzy go, a następnie 



wyda opinię. W razie konieczności, Komisja poprosi o wyjaśnienia lub o dodatkowe 
dokumenty. 

Przewodniczący wyraził nadzieję, że informacje na temat procedury oraz formularz 
zostaną zamieszczone na stronie WGSR oraz w Newsletterze WGSR. 

Dr hab. K. Szmigiel Rawska, prof. ucz. zwróciła uwagę, że w niektórych projektach 
wymagane jest przedstawienie pozytywnej opinii dotyczącej etyczności prowadzonych badań. 

Prof. dr hab. M. Solarz odpowiedział, że jeżeli projekt badania będzie mieścił się w 
zakresie kompetencji Komisji, wyda ona opinię o zgodności projektu badania naukowego z 
zasadami etycznymi. 

Dr hab. M. Dąbski, prof. ucz. poinformował, że pracownicy Katedry Geografii Fizycznej 
poza wspomnianym artykułem dr hab. U. Somorowskiej, prof. ucz. w ostatnim miesiącu 
opublikowali: 
- artykuł współautorstwa dr hab. E. Rojan pt.: „Potential role of high-altitude wetlands in 
preservation of plant biodiversity under changing climatic conditions in the arid Eastern Pamir” 
(CATENA, Volume 220, Part A, 2023) oraz  
- rozdział współautorstwa dr. hab. M. Dąbskiego, prof. ucz. pt.: „The North European Plain” w 
publikacji ”Periglacial Landscapes of Europe” pod redakcją M. Oliva, D. Nývlt, J.M. Fernández-
Fernández (Springer, Cham 2022). 

J. Wojciechowski poinformował, że w trakcie aukcji charytatywnej zebrano 7410 zł. 
Pieniądze te zostały przekazane na konto fundacji zajmującej się pomocą Milenie. J. 
Wojciechowski podziękował za udział w aukcji oraz za przekazanie przedmiotów na licytację. 

W związku z pytaniami członków Rady Wydziału J. Lazur wyjaśniła, że bluzy z logo 
WGSR są w trakcie produkcji i powinny być dostępne w ciągu 2 tygodni. Dodała, że opóźnienie 
wynika z konieczności zmiany zakładu usługowego szyjącego bluzy.  

Mgr K. Rucińska poinformowała, że w czasie przerwy międzysemestralnej godziny 
otwarcia budynku Wydziału ulegną skróceniu. 
 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik życzył członkom Rady Wydziału pomyślnej sesji oraz 
odpoczynku w czasie ferii międzysemestralnych. Podziękował obecnym za udział w obradach, 
a następnie zamknął posiedzenie Rady WGSR. 
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